

Français dans la page 4

English on the page 8

Informe de la Asamblea de Movimientos Sociales - Rostock, 1º de junio de 2007

Notas de Morgan Ody (Via Campesina)

Tras las presentaciones de Christophe y Daniela.

1.Discusión a propósito de la Jornada Mundial de Acción

A propósito de los grupos involucrados

- El 26 de enero tiene que ser un día de fuerte movilización, con todas las fuerzas anticapitalistas, antiguerra movilizándose sobre sus propios objetivos. De ser un éxito, se organizará cada dos años, alternativamente con los FSM.
- hay que movilizar de manera muy amplia, más allá de los grupos miembros del Comité Internacional del Foro Social Mundial, y más allá de los países y regiones aquí representados.

A propósito de la organización del proceso

- Ya se lanzó el llamamiento, pero desde ahora, vamos a trabajar a nivel mundial sobre esta jornada de movilización, encontrar mecanismos de coordinación y herramientas comunes.
- Lo importante es organizar movilizaciones a la base, coordinadas al nivel internacional y inscritas en una dinámica mundial.
- Hacen falta herramientas (eslóganes, grafismo) para la visibilidad de dicha movilización.

A propósito de los temas y ejes de movilización

- El objetivo es trabajar en la diversidad, desarrollando convergencia (unión, acciones comunes) entre los distintos movimientos. Todas las luchas son importantes y resulta imposible ponerse de acuerdo sobre prioridades. Por eso el llamamiento habla de aquello en que coincidimos: luchamos contra el neoliberalismo, el patriarcado, el racismo, la guerra.
- Hace falta una línea de movilización más clara. Hay que decidir si queremos permanecer un espacio o convertirse en un movimiento que toma decisiones, que va estructurándose para destruir la globalización capitalista. Hay que intentar encontrar puntos de mira, y no temas: por ejemplo, el colonialismo o las empresas multinacionales.
- En 2008, tendrán lugar las elecciones presidenciales en EEUU y la retirada de los estadounidenses de Irak: será el evento político más importante del año. También será el 60 aniversario de la ocupación de Palestina.
- En EEUU en septiembre de 2008, organizamos una marcha con un millón de pobres. Utilizaremos esta jornada para movilizar antes de septiembre.

A propósito de la fecha

Enero de 2008 está próximo al Forum Social Marroquí, en ocasión de la firma de los ACE / APE (numerosas movilizaciones se organizarán en aquel momento).

2.Discusión sobre el funcionamiento de la Asamblea de Movimientos Sociales (AMS), sobre nuestra coordinación

Balance crítico de la experiencia del Secretariado de Movimientos Sociales que tuvimos en Brasil. Hay que dotarse de mecanismos de funcionamiento, sin secretariado. En la Asamblea de Bruselas, finalmente coincidimos en la creación de un grupo de facilitación.

Se necesita una coordinación geográfica (entre las regiones) y temática (sobre las campañas...). Ciertos continentes como América latina o Europa tienen estructuras regionales. La gente se encuentra directamente, no sólo por correo electrónico, y eso funciona. Al nivel europeo, se podría crear un pequeño grupo de trabajo que se reuniría en septiembre durante el FSE. En otros continentes, como en Asia, por causa de la gran diversidad, lo mejor sería trabajar al nivel nacional y a través de las redes temáticas ya existentes (sobre la deuda...).

Comunicación: en la lista e-mail circulan demasiadas informaciones. Necesitamos un sitio Internet con alguien responsable de poner en el sitio los artículos que circulan.

Planteemos la cuestión de la crisis de credibilidad de la Asamblea de Movimientos Sociales (AMS). Faltan movimientos importantes, como numerosos movimientos asiáticos. Hay que crear un programa para alcanzar de manera activa dichos movimientos. En África, los movimientos están dispersados. Hay que utilizar la movilización del 26 de enero para construir AMS. Desde la reunión de la AMS en septiembre en Bruselas, no se ha avanzado mucho.

Se necesita una estructura, pero también tenemos que profundizar el debate. Los movimientos sociales son diversos y es difícil establecer un calendario y unas líneas políticas comunes. Debemos actuar como un espacio colectivo de análisis donde identificamos los enemigos comunes y los mecanismos de opresión. También tenemos que entablar una discusión sobre qué tipo de relación queremos establecer con los otros actores (partidos políticos...) que luchan por otro mundo.

Síntesis: 4 aspectos:

reafirmar los objetivos
coordinación y funcionamiento
medios operacionales y logísticos
visión de las iniciativas prioritarias

Objetivos de la AMS

un espacio de intercambio
profundizar los análisis y la reflexión comunes
importancia de la interrelación política entre campañas y sectores
discusión sobre el lanzamiento de las campañas, como la campaña antiguerra del 2003, en la que la AMS ayudó a avanzar. Otra oportunidad con el 26 de enero.

Coordinación y funcionamiento

Proponemos constituir un espacio de coordinación, con una buena representatividad por sectores, regiones y redes. Está compuesto como sigue:
1/ cuatro movimientos globales: la Marcha Mundial de las Mujeres, la Vía Campesina, Jubilee South y el CADTM. Cada uno de ellos nombra a dos delegados/as, de dos continentes diferentes.
2/ Las redes regionales o nacionales son también muy importantes (dos delegados/as por cada cual, según el mismo principio): Alianza Social Continental + la Compa, Grassroot Global Justice Network, Focus on the Global South + una persona de India.
3/ Organizaciones nacionales o redes internacionales que nombran a un(a) delegado(a)
Indaba Social Movement (África del Sur), Stop the Wall Campaign (Palestina), Sindicato iraquí de los trabajadores del petróleo, OWINFS, International Alliance of Inhabitants
4/ y para Europa (2 personas designada durante la Asamblea europea preparatoria del FSE) –

Durante la reunión integran el comité de coordinación: OWINFS, International Alliance of Inhabitants, Stop the Wall Campaign

Este grupo de facilitación debe organizar la jornada del 26; esto debe ser su tarea principal. Después se determinará cuál es la mejor manera de trabajar. Este grupo también se encarga de extender la AMS a nuevos grupos. Si otras redes desean entrar en esta coordinación, ésta queda abierta.

Cuestión de la representación de las regiones subrepresentadas (Asia central, Medio Oriente). Hay que establecer una comisión que busque movimientos en dichas regiones.

Problemas financieros para hacer venir los delegados

Idea de crear en la AMS dos grupos de trabajo: “ecología y movimientos sociales” y “comunicación”. En el CI, también hay diferentes comisiones (acción, comunicación...), hay que evitar que haya dos estructuras para un solo objetivo (como el día de movilización del 26 de enero)

Es necesario establecer un calendario de las campañas 2008, y encontrar momentos para que estas convergencias regionales resulten en iniciativas comunes. Forum Social en EEUU y en Marruecos, la lucha contra los ACE en África, la asamblea de preparación del FSE en septiembre de 2007, reunión del CI en Belén en Brasil en octubre de 2007. Habría que garantizar nuestra presencia en esta última reunión. También será la ocasión de encontrar los movimientos de la región amazónica de Brasil que no pudieron participar en el FSM y la AMS.

Estrategias AMS/ CI

Ahora nuestra prioridad es definir nuestro funcionamiento, pero al mismo tiempo tendríamos que discutir de nuestro posicionamiento respecto al CI. En efecto, dentro del CI, hay un fuerte debate sobre las estrategias del FSM que se proseguirá en 2008. Hay un debate sobre la utilidad del FSM, en el que tendríamos que participar. Después del foro de Nairobi, el FSM está en un punto crucial. Varias organizaciones firmaron un llamamiento que criticaba la mercantilización y la militarización del foro de Nairobi.

En el seno del CI, también hay un debate entre quienes piden una mejor integración con los movimientos de lucha y quienes quieren asumir la continuidad y la visibilidad del FSM. En los movimientos sociales, queremos desarrollar una pedagogía de la acción, y no del evento.

La AMS es une espacio de acumulación y de articulación de las luchas, surgió en el contexto del FSM. Hubo algunas AMS muy fuertes pero no hemos logrado garantizar la coordinación y la continuidad, cada vez son personas diferentes quienes participan. Tendríamos que organizar sistemáticamente una reunión antes del CI para

ponernos de acuerdo.

En cuanto a la Jornada Mundial de Acción, no es propiedad del CI, pero el CI la facilita. Los movimientos sociales tendrán el mayor papel.

El FSM tiene un impacto positivo ya que permite a grupos con ideologías a veces diferentes trabajar juntos. En India por ejemplo, el proceso nos ha permitido trabajar de manera mucho más unida entre los distintos grupos. Para el movimiento feminista, el FSM es un espacio importante, pero necesitamos la AMS para ir más adelante. La acción en 2008 es una buena ocasión para actuar y aprender juntos.

Foro Social Mundial 2009: en Amazonia

Se decidió organizar el Foro Social Mundial del 2009 en la región amazónica en América latina.
¡Bienvenidos a Amazonia!

Traducción: CADTM www.cadtm.org

Rapport de l'Assemblée des Mouvements Sociaux - Rostock, 1 juin 2007

Compte-rendu écrit par Morgane (Via Campesina)
Après les présentations de Christophe et de Daniela.

1. Discussion à propos de la Journée Mondiale d'Action

Sur les groupes impliqués

Il faut que le 26 janvier soit mobilisation forte avec toutes les forces anti capitalistes, anti-guerres qui se mobilisent sur leur propres objectifs. Si c'est un succès, on fera cela tous les deux ans, intercalés avec FSM. Il faut mobiliser très largement, bien au-delà des groupes membre du Comité International du Forum Social Mondial, et bien au-delà des pays et des régions qui sont représentés ici.

Sur l'organisation du processus

L'appel est déjà lancé, mais dès maintenant, nous allons travailler au niveau mondial sur cette journée de mobilisation, trouver des mécanismes de coordination et des outils communs.

L'important est d'organiser des mobilisations à la base, coordonnées au plan international, et inscrites dans une dynamique mondiale. La visibilité de cette mobilisation nécessite outils (slogan, graphisme)

Sur les thèmes et les axes de mobilisation

L'objectif est de travailler dans la diversité, en développant la convergence (l'union, les actions communes) entre les mouvements. Toutes les luttes sont importantes et il est impossible de s'accorder sur des priorités. C'est pourquoi l'appel parle de ce sur quoi on est d'accord : on se bat contre neo-libéralisme, patriarcat, racisme, guerre.

Il faut une ligne plus claire de mobilisation. Il faut décider si on veut rester un espace ou devenir un mouvement qui prend des décisions, qui se structure, pour détruire la mondialisation capitaliste. Il faut tenter de trouver des cibles, pas des thèmes: colonialisme par exemple, ou les entreprises multinationales.

En 2008, il y aura les élections américaines et le retrait des US de Irak: c'est l'événement politique le plus important de l'année. Ce sera aussi le 60ème anniversaire de l'occupation de la Palestine.

Aux Etats-Unis en septembre 2008, nous organisons une marche d'un million de pauvres. Nous utiliserons cette journée pour mobiliser avant septembre.

Sur la date

Janvier 2008 est proche du Forum Social Marocain, à la signature des APE (de nombreuses mobilisations seront organisées à ce moment là).

2. Discussion sur le fonctionnement de l'Assemblée des mouvements sociaux, sur notre coordination

- Bilan critique de l'expérience du secrétariat des mouvements sociaux que nous avions avant au Brésil. Il faut se donner des mécanismes de fonctionnement, sans secrétariat. À l'Assemblée de Bruxelles, on s'est finalement mis d'accord sur la mise en place d'un groupe de facilitation.

- Il faut une coordination géographique (entre les régions) et thématique (sur les campagnes...). Certains continents comme l'Amérique latine et l'Europe ont des structures régionales. Les gens se rencontrent directement, pas seulement par mail, et cela marche. Au niveau européen, on pourrait créer un petit groupe de travail qui se réunirait en septembre pendant la rencontre du FSE. Sur certains continents, comme en Asie, en raison de la diversité, le mieux serait de travailler au niveau national, et à travers les réseaux thématiques existants (sur la dette...).

- Communication : sur la liste e-mail, trop d'informations circulent. Il faudrait site web avec une personne responsable de mettre en ligne les articles qui circulent.
- Posons la question de la crise de crédibilité de l'Assemblée des Mouvements sociaux. Il manque d'importants mouvements, comme de nombreux mouvements asiatiques. Il faut créer un programme pour atteindre de façon active ces mouvements. En Afrique, les mouvements sont dispersés. Il faut utiliser la mobilisation du 26 janvier pour construire l' Assemblée des Mouvements sociaux (AMS). Depuis la réunion de l'AMS en septembre dernier à Bruxelles, nous n'avons pas beaucoup avancé.
- Il faut une structure, mais il faut aussi approfondir le débat. Les mouvements sociaux sont divers et il est difficile d'établir un calendrier et des lignes politiques communes. Nous devons agir comme un espace collectif d'analyse où l'on identifie nos ennemis communs et les mécanismes d'oppression. Nous devons aussi entamer une discussion sur le type de relations que nous voulons établir avec les autres qui luttent (partis politiques..) pour un autre monde.

- Synthèse:

4 aspects

réaffirmer les objectifs

coordination et fonctionnement

moyens opérationnels et logistiques

vision des initiatives prioritaires

Les objectifs de L' Assemblée des Mouvements sociaux (AMS)

- Un espace d'échange
- Approfondir les analyses et la réflexion communes
- Importance de l'interrelation politique entre campagnes et secteurs
- Discussion sur le lancement de campagnes, comme la campagne anti-guerre en 2003 où l'AMS a aidé à avancer. Autre opportunité avec le 26 janvier.

Coordination et fonctionnement:

Nous proposons de constituer un espace de coordination avec une bonne représentativité par secteurs, régions et réseaux. Il est composé de la sorte :

1/ Quatre mouvements globaux : La Marche Mondiale des Femmes, La Via Campesina, Jubilee South et le CADTM. Chacun d'entre eux désigne deux délégué(e)s de deux continents différents.

2/ Les réseaux régionaux ou nationaux sont aussi très importants (deux délégué(e)s chacun, selon le même principe) : Alliance sociale continentale + la Compa, Grassroot Global Justice Network, Focus on the Global South + 1 personne d'Inde,

3/ Organisations nationales ou réseaux internationaux qui désignent un(e) délégué(e).

Indaba social movement (Afrique Sud), Stop the Wall Campaign (Palestine), Syndicat Irakien des travailleurs du pétrole, OWINFS, International Alliance of Inhabitants

4/ et pour l'Europe (2 personnes issues de l'Assemblée européenne préparatoire au FSE)

Durant la réunion, divers groupes s'intègrent au comité de coordination : International Alliance of Inhabitants, Stop the Wall Campaign

Ce groupe facilitateur doit organiser l'action du 26 janvier, cela doit être sa tache principale. Ensuite, on verra quelle est la meilleure façon de travailler. Ce groupe est aussi chargé de l'extension de l'AMS à de nouveaux groupes. Si d'autre réseaux souhaitent entrer dans cette coordination, celle-ci est ouverte.

Question de la représentation des régions sous-représentées (Asie centrale, Moyen-Orient). Il faut établir une commission qui cherche des mouvements au sein de ces régions.

Problèmes financiers pour faire venir les délégués.

Idée de créer dans l'AMS deux groupes de travail : « Ecologie et mouvements sociaux » et « communications ». Dans le CI, il y a également différentes commissions (action, communication, ...), il faut éviter qu'il y ait deux structures pour un objectif est unique (comme la journée de mobilisation du 26 janvier).

Il est nécessaire d'établir un calendrier des campagnes de 2008 et de chercher des moments pour que ces convergences régionales se traduisent en initiatives communes. Forum social US et au Maroc, la lutte contre APE en Afrique, l'assemblée de préparation du FSE en septembre 2007, réunion du CI à Belem au Brésil en octobre 2007. Il faudrait garantir la présence de notre coordination à cette dernière réunion. Ce sera aussi une occasion de rencontrer les mouvements de la région amazonienne du Brésil qui n'ont pas pu participer au FSM et AMS.

Stratégies AMS/CI

Notre priorité maintenant est de définir notre fonctionnement, mais en même temps, nous devrions aussi discuter de notre positionnement par rapport au CI. En effet, au sein du CI, il y a un débat fort sur les stratégies du FSM qui se poursuivra en 2008. Il y a un débat sur l'utilité du FSM, auquel nous devrions contribuer. Après le forum de Nairobi, le FSM est à un tournant. Plusieurs organisations ont signé un appel critiquant la marchandisation et la militarisation du forum de Nairobi.

Au sein du CI, il y a aussi un débat entre ceux qui demandent une meilleure intégration avec les mouvements de lutte et les autres qui veulent assumer la continuité et la visibilité du FSM. Dans les mouvements sociaux, nous voulons développer une pédagogie de l'action, et pas de l'évènement.

L'ASM est un espace d'accumulation et d'articulation des luttes, elle est apparue dans le contexte du FSM. Il y a eu des ASM très fortes mais on n'a pas réussi à assumer la coordination et la continuité, ce sont chaque fois des personnes différentes qui participent. .

Nous devrions organiser systématiquement une réunion avant le CI pour nous mettre d'accord.

Pour la journée globale d'action, le CI n'est pas propriétaire de cette mobilisation mais il la facilite. Les mouvements sociaux auront le rôle principal.

Le FSM a un impact positif parce qu'il permet à des groupes d'idéologies parfois différentes de travailler ensemble. En Inde, par exemple, ce processus nous a permis de travailler de manière beaucoup plus unie entre les différents groupes. Pour le mouvement féministe, le FSM est un espace important, mais nous avons besoins de l'ASM pour aller plus loin. L'action en 2008 est une très bonne opportunité d'agir et d'apprendre ensemble

La décision a été prise d'organiser le forum social mondial en 2009 dans la région Amazonienne en Amérique Latine. Soyez les bienvenus en Amazonie!

(Notes : Morgan Ody)

From:

"RAHMANI MIMOUN" <rahmani_mimoun@yahoo.fr>

[Add sender to Contacts](#)

To:

"Nicola Bullard" <n.bullard@focusweb.org>, "Social Movements" <social-movements@lists.riseup.net>

Bonjour,

Merci pour ce rapport.

Juste une petite remarque, mais qui n'est pas tellement importante: il y a une confusion entre le FSMaroc et le FSMaghreb (Maroc, Algérie, Tunisie, Libye et Mauritanie). En effet c'est le FSMaghrébin qui aura lieu en janvier 2008, du 10 au 12 en Mauritanie et non le FSMaroc.

Cependant, ce soi disant Forum social (qui tombe du ciel !) ne sera, me semble-t-il, qu'une petite copie du FSM de Nairobi. Ce sera, très probablement, une foire des ONG ou plutôt des OVG (Organisations Véritablement Gouvernementales), vu la façon par laquelle on prépare cet "événement", en l'absence totale des mouvements sociaux!!

Mimoun Rahmani

Secrétaire général adjoint, Attac Maroc.

Report of the Assembly of Social Movements Rostock, June 1st, 2007

Minutes taken by Morgan Ody (Via Campesina)

Following Christophe's and Daniela's presentations.

1.Discussion about the Global Day of Action

About the groups involved

The 26th has to be a day of strong mobilization, with all anticapitalist, antiwar movements mobilizing around their own objectives. If it is a success, then we will plan a global day of action every two years, between 2 WSF.

A very broad mobilization, which would go well beyond the member groups of the International Council of the World Social Forum and beyond the countries and regions represented here, is needed

About the organization of the process

The call has already been launched, but from now on we will work on this global day of action at the international level, we will find coordination mechanisms and common tools.

What is important is to organize grassroots mobilizations, coordinated on an international scale and part of a global process.

Tools (slogans, graphic design) are needed to make it visible.

About the subjects and main lines of mobilization

The objective is to work in diversity, as well as to develop convergence (unity, common actions) between movements. All struggles are important and it is not possible to agree on priorities. That is why the call mentions what we all agree about: we are fighting against neoliberalism, patriarchy, racism, war.

A clearer line of mobilization is needed. We have to decide whether we want to keep being a space or whether we want to become a movement that makes decisions, gets structured in order to destroy capitalist globalization. We have to try and find targets rather than topics: colonialism for instance, or multinational companies.

In 2008, there will be the US presidential elections, and the withdrawal of the US from Iraq: it is the most important political event of the year. It will also be the sixtieth anniversary of the occupation of Palestine. In September 2008, we are organizing in the US a march with one million poor people. We will take advantage of this day of action to mobilize before September.

About the date

January 2008 is close to the Moroccan Social Forum, which will take place around the signing of the Economic Partnership Agreements (many mobilizations will be organized at that time)

2.About the functioning of the Social Movements Assembly, about our coordination

Critical balance of the experience of the Secretariat of Social Movements we had in Brazil. We have to design mechanisms of functioning, without a secretariat. During the Assembly in Brussels, we finally agreed on setting up a facilitation team.

There is a need for a geographical coordination (between regions) and for coordination by subject (between campaigns...). Some continents, such as Latin America and Europe, do have regional structures. People have direct meetings, and do not communicate only by e-mails, and it works. At the European level, we could create a working group which would meet in September during the ESF. On other continents, such as Asia, because of diversity, it would be better to work at a national level, and through the existing networks on

different subjects (debt etc)

Communication: too much information is circulating through the e-mail list. There should be a web site with someone in charge of posting the articles that circulate.

Let's talk about the question of the credibility crisis of the Social Movements Assembly (SMA). Some important movements are missing, such as many Asian movements. A programme has to be set up to reach actively these movements. In Africa, the movements are scattered. The Social Movements Assembly (SMA) should be built on the January 26th mobilization. Since last September's ASM meeting in Brussels, not much has been done.

A structure is necessary, but we also need to deepen the debate. The social movements are very diverse and it is hard to set up a schedule and common political lines. We have to work as a collective forum of analysis where we identify our common enemies and the mechanisms of oppression. We should also begin to discuss the kind of relationship we want to establish with other actors fighting for another world (political parties...)

Synthesis: 4 aspects

reaffirm our objectives

coordination and functioning

logistical and operational means

view of priority initiatives

The objectives of the SMA:

a space for exchanges

deepen common analysis and studies

importance of political interrelation between campaigns and sectors

discussion on the launch of campaigns, such as the 2003 antiwar

campaign, which the SMA helped. January 26th is another opportunity.

Coordination and functioning

Our proposal is to form a coordination space, with sectors, regions and networks being well represented. It is made up as follows:

1/ 4 global movements: the World March of Women, Via Campesina, Jubilee South and CADTM. Each movement designates two delegates from two different continents.

2/ the national or regional networks are also very important (two delegates for each, according to the same principle): the Continental Social Alliance + la Compa, Grassroot Global Justice Network, Focus on the Global South + one person from India

3/ National organizations or international networks which designate a delegate:

Indaba Social Movement (South Africa)

Stop the Wall Campaign (Palestine)

Iraqi Oil Workers Union

OWINFS

International Alliance of Inhabitants

4/ and for Europe (2 delegates from the ESF) – to be determined during the next European preparatory assembly (sept Stockholm)

During the meeting, various groups get into the coordinating committee: OWINFS, International Alliance of inhabitants, Stop the Wall Campaign and the Iraqi Oil Workers Union.

This facilitation group has to organize the January 26th action; it has to be its main task. Then, we will see consider the best way of working. This group is also in charge of extending the ASM to new groups. The coordination is open for those networks who would like to join. Question of the representation of

underrepresented regions (Central Asia, Middle East). A commission has to be set up in order to find movements from these regions.

Financial problems to make the delegates come.

Idea to set up two working groups within the ASM: “ecology and social movements” and “communication”. In the IC, there are also several commissions (action, communication...), there should not be two structures for a same objective (for example the mobilization day of January 26th) It is necessary to set up a schedule of the 2008 campaigns, and to look for opportunities in order to make these regional convergences result in common initiatives. US and Moroccan Social Forums, the struggle against EPA in Africa, the preparatory assembly of the WSF in September 2007, the IC meeting in Belem, Brazil in October 2007. The presence of our coordination in the latter should be guaranteed. It will also be an opportunity to meet the movements from the Brazilian Amazonian region that did not participate in the WSF and ASM.

Strategies SMA /IC

Our priority now is to define our functioning, but we also have to discuss our position vis-à-vis the IC. Indeed within the IC, there is a harsh debate about WSF strategies that will go on in 2008. There is a debate about WSF usefulness in which we should take part. After the forum in Nairobi, the WSF is at a turning point. Various organizations signed a statement that criticized the merchandization and militarization of the Nairobi forum.

In the IC, there is also a debate between those who ask for a better integration with the movements of struggle and those who want to ensure the continuity and visibility of the WSF. In the social of movements, we want to develop a pedagogy based on actions, and not on events. The SMA is a space where struggles gather and connect; it was born in the WSF context. There were very strong SMAs, but continuity and coordination has not been achieved; each time, the participants are different.

We should systematically organize a meeting before each IC meeting, so as to reach an accord. About the global day of action, the IC is not the owner of the mobilization, but it facilitates it. The social movements will be the major actors.

The WSF has a positive impact because it allows groups with different ideologies to work together. In India for example, this process has made the different groups work in a more united way. For the feminist movement, the WSF is important but we need the ASM to go further. The 2008 action is a good opportunity to act and learn together.

2009 World Social Forum: in Amazon

The decision has been taken to organize the 2009 WSF in the Amazon region in Latin America. Welcome to Amazon!

Translated by CADTM